

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Brussels, April 1980

THE COMMISSION'S ASSESSMENT OF THE ECONOMIC SITUATION IN THE SPRING OF 1980

The Commission has published in the latest issue of "European Economy" (No. 5, March 1980) its most recent analysis of the economic situation in the Community and its macro-economic forecasts for 1980, both for the Community as a whole and for the individual Member States.

The part dealing with the Community economy is rounded off by two technical notes. The first is concerned with labour costs and price trends in the Community, the United States and Japan between 1960 and 1979, and the second discusses the effect of inflation on household consumption.

The second part contains an analysis of the adaptation of working time, focussing on past experience, research work, repercussions, forms and limitations.

The analysis sets out to summarize, on the basis of factual evidence, the state of knowledge on the macro-economic effects and implications of shortening working hours.

The macroeconomic effects of reductions in working time are complex, being influenced by the initial economic situation, by the extent of the cuts and the way they are applied, but also by the repercussions they may have on the other major economic variables.

The instrument of reducing working hours is neither a quick-acting panacea nor a possible substitute for general investment and growth policy or for specific measures of employment policy.

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Bruxelles, avril 1980

LA SITUATION ECONOMIQUE VUE PAR LA COMMISSION AU PRINTEMPS 1980

La Commission publie dans le numéro 5 de la revue "Economie Européenne" (mars 1980) sa dernière analyse de la situation économique de la Communauté ainsi que ses prévisions macro-économiques pour 1980, tant pour la Communauté dans son ensemble que pour chacun des 9 Etats membres.

Deux notes techniques complètent la partie consacrée à l'économie de la Communauté. La première note traite des charges salariales et de l'évolution des prix dans la Communauté, aux Etats-Unis et au Japon entre 1960 et 1979. La seconde note concerne l'effet de l'inflation sur la consommation des ménages.

La deuxième partie de ce numéro comporte une analyse sur l'aménagement du temps de travail : expériences, travaux de recherche, effets, formes et limites.

Cette étude s'est donnée comme but au départ de données factuelles, de faire le point des connaissances actuelles sur les effets macro-économiques et les incidences corrélatives d'une réduction du temps de travail.

Les effets macro-économiques des réductions du temps de travail sont complexes : ils sont déterminés par la situation économique de départ, l'ampleur des réductions, les modalités de leur application, mais aussi par les répercussions qu'elles peuvent avoir sur les grands équilibres économiques.

L'instrument que constitue la réduction de la durée du travail n'est nullement un remède universel à effet rapide; elle ne peut pas non plus remplacer la politique générale en matière d'investissement et de croissance, ni les mesures spécifiques relevant de la politique de l'emploi.